Exodus- Called to Freedom 

出谷紀- 蒙召得自由
Session 8- Exodus 24-31, 35-39 •'The Tabernacle
第八課 出24-31，35-39 約櫃

The Sinai Covenant (Exodus 24:1-18)
西乃盟約（出24：1-18）

1. In verses 6-8, God establishes a covenant with the people of Israel by having Moses take the blood of sacrificed oxen, throwing half of it on the altar of sacrifice-which represented God's presence among Israel-and half of it on the people themselves. What do you think was the meaning of this use of the blood?
在24：6-8， 天主和以民建立盟約，祂叫梅瑟拿牛犢的血，一半灑在祭壇上，代表天主在以民中間的臨在，一半灑在人民身上，你認為血的用法有何意思？

2. Think about it: Jesus takes up the words of Mo'ses when he lifts the cup and declares "this is my blood of the covenant" (Mark 14:24). How does the Eucharist of the New Covenant build on this theme of blood representing shared life?

試想想，耶穌舉杯時沿用了梅瑟的說話：「這是我的血，新约的血」，那新盟約的聖體是如何建立於代表分享生命的血這主題上？


3. In verse 7, at the end of what is known as the "Book of the Covenant," the Israelites respond to each of their new laws in the same way as they responded to God's challenge to keep his covenant in Exodus 19:8.What is their response?

在24：7， 在「盟約之書」結束時，以民對每條新法律的回應就像他們在出19：8回應天主遵守祂盟約的挑戰一樣，他們的回應是怎樣的？
God With Us (Exodus 25-30)
天主與我們同在（出25-30）

4. The instructions on building the Tabernacle describe an important seat (Exodus 25:17-22). What is that seat and what does its name convey about the purpose of God's presence in the Tabernacle?

建約櫃的指示中提到重要的施恩座(思高:蓋)（出25：17-22），這蓋是什麼？它的名字如何表達天主臨在約櫃的目的？
5. a. Read Exodus 28. What do the four rows of stones in the high priest's breastplate represent?

讀 出28， 大司祭厄弗得的四行寶石代表什麼？
b. What do these stones say about the role of the high priest?

這些寶石如何告訴我們大司祭的角色？
6. According to the Tabernacle instructions, especially Exodus 29:43-46, what was God's purpose in bringing Israel out of Egypt?

從有關建約櫃的指示，特別是出29：43-46， 可以看到天主帶領以民出谷的目的是什麼？
7. a. How is each Israelite asked to contribute to the building of the Tabernacle? (See Exodus 25:2-8)

每個以色列人對建約櫃要貢獻些什麼？（出25：2-8）

b. When construction later begins on the Tabernacle, how do the people respond to the aforementioned request? (See Exodus 36:6-7)

當開始建約櫃時，人民如何回應先前的要求？（出36：6-7）

8. Details for the construction of the Tabernacle span almost a third of the book of Exodus. Keeping in (" mind that this would be the sacred meeting spot where the Father desires to converse with his family, why do you think the Tabernacle plans were so elaborate?

出谷紀有三分一的篇幅描述建約櫃，留意約櫃是天父和祂家人會談的神聖地方，你認為約櫃的計劃為什麼這樣精細？
9. New Testament fulfi1lment: In John 1:14, the evangelist states that "The Word became flesh and dwelt among us,'' referring to Christ's birth on earth. The term Greek which John uses for "dwelt" literally means "to pitch a tent" or "to tabernacle." What connection is John making between Jesus' Incarnation and God's actions in Exodus?

新約的滿全：在若1：14，若望聖史說：「聖言成了血肉，寄居在我們中間」，這指向基督降生人間；寄居原本的意思是豎立帳篷，在耶穌道成肉身和天主出谷的行動中，聖史做了什麼連系？


10. a. In Exodus 30:22-32, Moses is directed to make "holy anointing oil." For what use was this oil made?
在出30：22-32，天主叫梅瑟去做傅禮的聖油，目的是什麼？


b. In the New Covenant, why are all Christians anointed with holy oil at baptism? (Hint: See Catechism No. 1241.)

在新約時代，為什麼基督徒要在洗禮時傅聖油？（教理1241）
Sabbath Sanctuary (Exodus 31)
安息日聖所（出31）

11. a. What is the last stipulation recorded in the instructions for the building of the Tabernacle?

指引建約櫃的最後一條命令是什麼？


b. Why is this particularly important in light of the Exodus story?

在出谷紀故事中，為什麼這命令最重要？
